
1 
 

Protokół Nr 41/24  

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

 z dnia 23 stycznia 2024 r. 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

Trzcianki, w godzinach od 16:00 do 17:10 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Pan xxxxxxx – Komendant Komisariatu Policji w Trzciance; 

3. Pan xxxxxxx – Komendant Straży Miejskiej Trzcianki; 

4. Pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca komisji pani Marta Matkowska 

witając członków komisji, Komendanta Policji, Komendanta Straży 

Miejskiej oraz pana Burmistrza.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska odczytała porządek 

posiedzenia. Posiedzenie komisji przebiegało według następującego 

porządku: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Zatwierdzenie Protokołu Nr 39/23 z I części posiedzenia i 

Protokołu Nr 40/23 z II części posiedzenia. 

4. Monitoring miejski – mapa punktów objętych monitoringiem oraz 

analiza terenów, które należy objąć monitoringiem. 

5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

6. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

7. Wnioski komisji i ich realizacja. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 3) Zatwierdzenie Protokołu Nr 39/23 z I części posiedzenia i 

Protokołu Nr 0/23 z II części posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

Protokół Nr 39/23. Protokół został zatwierdzony w głosowaniu: za – 6, 

przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. Następnie przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie Protokół Nr 40/23. Protokół został 

zatwierdzony w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

1.  

Ad 4) Monitoring miejski – mapa punktów objętych monitoringiem 

oraz analiza terenów, które należy objąć monitoringiem. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska formułując porządek 

posiedzenia uznała za zasadne wskazanie miejsc, które należałoby 

objąć monitoringiem i zabezpieczyć na ten cel środki w budżecie. W 

związku z tym tematem na posiedzenie komisji został zaproszony 

Komendant Komisariatu w Trzciance. 

Pan xxxxxx – Komendant Komisariatu w Trzciance stwierdził, że Policja 

oczekiwałaby, aby jak najwięcej miejsc było odjętych monitoringiem, co 

oczywiście jest niemożliwe. To, co udało się do tej pory osiągnąć i 

zamontować taką ilość kamer uważał za sukces i stwierdził, że bardzo 

dobrze to funkcjonuje. Monitoring na co dzień pomaga w ustaleniu 

sprawców wykroczeń czy innego typu wydarzeń. Przedstawił propozycje 

z punktu widzenia policji, jakie miejsca należałoby tym monitoringiem 

objąć: 

- monitoring na ulicy Kościuszki, należałoby kamery, które tam są tak 

ustawić, aby można było objąć monitoringiem zejście w stronę marketu 

Biedronka, może byłaby możliwość współpracy w tym zakresie ze 

Spółdzielnią Mieszkaniową, która ma tam swój monitoring, 

- poprawić ustawienie jednej kamery na ulicy Kościuszki, ponieważ 

rosnący platan w okresie wiosenno-letnim zasłania obraz,  
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- monitoringi przy budynkach szkolnych, w związku z wybudowaniem 

boisk dmuchanych, jakie w naszej gminie powstają; 

 - kamery na wylotach z naszego miasta, m.in. ulica 27 - Stycznia, ulica 

Gorzowska, ulica Fałata; 

- Rondo Niepodległości. 

Pan xxxxxx dodał, że możliwości oczywiście zależą od tego, jakie środki 

na ten monitoring zostały by przekazane. W pierwszej kolejności 

należałoby dopracować ten monitoring na ulicy Kościuszki, technicznie 

możliwości są i teoretycznie byłby to chyba najmniejsze koszty.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała za 

przedstawienie tych potrzeb z punktu widzenia bezpieczeństwa. 

Dopytała pana Komendanta jak wyglądała sytuacja w Trzciance pod 

względem kolizji, wypadków, czy było ich więcej w porównaniu z 

poprzednim rokiem? 

Pan xxxxxx odpowiedział, że było to na podobnym poziomie, jak w 

poprzednim roku.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska oddała głos panu xxxxxxx 

– Komendantowi Straży Miejskiej.  

Pan xxxxxxx poinformował, że całe centrum monitoringu, które 

administruje Straż Miejska to monitoring, który obejmuje 9 kamer na ulicy 

Kościuszki, 4 kamery na ulicy Sikorskiego, 5 kamer w Parku 1 Maja (1 

niesprawna), 3 kamery przy Jeziorze Logo (1 – Szatnia na medal, 

boisko, jezioro – zamek dmuchany). Na Placu Pocztowym i Targowisku 

łącznie jest zamontowanych 28 kamer, 1 kamera skierowana na 

pawilony jest nieczynna. Z 12 kamer na Targowisku jedna jest 

nieczynna. Administratorem tego monitoringu jest Centrum Integracji 

Społecznej. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska zapytała, czy przy 

Przystani Żeglarskiej jest monitoring? 
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Pan xxxxxxx odpowiedział, że nie ma tam zamontowanych kamer. 

Dodał, że na OSIR są 3 kamery, jedna jest skierowana na boisko, 2 

pozostałe są nieczynne. W najbliższej perspektywie, w pierwszej 

kolejności będą dążenia do tego, aby monitoringiem objąć strażnice 

OSP, sale wiejskie. Dodał, że kiedy rozmawia się o monitoringu myśli się 

tylko o kamerach, ale trzeba pamiętać, że administracją tego monitoringu 

zajmują się ludzie, są do tego potrzebni.  Prace nad zgrywaniem 

materiału, odszukiwaniem konkretnych sytuacji są czasochłonne. Dodał, 

że jest kilka wsi w naszej gminie, które już maja zamontowane kamery, 

tj. na placu zabaw w Radolinie, w Łomnicy są dwie kamery i w Białej są 

cztery kamery – rejestratory są na miejscu, u sołtysów. Zgrywanie 

materiałów z monitoringu nie jest prostą sprawą, wymaga poświęcenia 

bardzo dużo czasu. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska przywitała burmistrza na 

posiedzeniu komisji.  

Pan xxxxxx zwrócił uwagę, że monitoring niestety się psuje, przesyły nie 

są wystarczające, należy liczyć się z kosztami konserwacji. Jeśli ten 

monitoring będzie się powiększał to należy pomyśleć o osobie, która 

będzie się tylko tym monitoringiem zajmowała, niekoniecznie musi to być 

osoba ze Straży Miejskiej.  

Radny Tomasz Tomczak dopytał, czy jest gdzieś informacja, ile tych 

kamer na terenie miasta bądź gminy jest? Rozumiał, że jest kilku 

operatorów i każdy ma swoje. Chodzi o te, które monitorują przestrzeń 

publiczną.  

Pan xxxxxx dodał, że zgodnie z Ustawą o samorządzie gminnym, jeżeli 

jest monitoring, to musi być informacja, że nieruchomość jest 

monitorowana. Jeśli chodzi o monitoring administrowany przez Straż 

Miejską takie informacje na budynkach czy terenach objętych 

monitoringiem są podane.  
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Radny Tomasz Tomczak dopytał, czy jesteśmy w stanie podać ilość 

kamer monitoringu tzw. publicznego?  Czy można to oszacować? Ile 

kamer publicznych w Trzciance? 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska dopytała, czy jest jakaś 

określona ilość kamer potrzebna, aby dane miasto na wjeździe posiadało 

tablicę informacyjna, że miasto jest monitorowane? 

Pan xxxxxxx wyjaśnił, że na terenie nieruchomości, terenu taka tablica 

informacyjna musi być, że teren objęty jest monitoringiem.   

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska podziękowała panom 

komendantom za obecność i wskazanie tych najważniejszych miejsc, 

jakie należałoby objąć monitoringiem. Zarządziła 5 minut przerwy.  

 

Panowie xxxxxxxx opuścili salę sesyjną.  

 

Ad 5) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał; 

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do 

realizacji programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024 r. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do 

realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2024. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały 



6 
 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2035 wraz z Projektem 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jest dopiero początek roku, w 

związku z tym, tych zmian też wiele nie ma. Główną pozycją rzucającą 

się w oczy jest zmiana dochodów na przychody w zakresie tych zadań 

drogowych, bo te środki wpłynęły do gminy na koniec zeszłego roku i nie 

będą dochodami tego roku, tylko przychodami tego roku. Dotyczy to prac 

w zakresie drogi na ulicy Poniatowskiego, Piotra Skargi, czy 

wyniesionego przejścia na ulicy Broniewskiego - Mickiewicza, te środki 

są ściągane z dochodów, ale są wprowadzone w formie przychodów do 

budżetu. Zadanie dotyczące Poniatowskiego jest aktualizowane po 

rozstrzygniętym przetargu, ta kwota jest niższa niż przewidywana w 

umowie, więc też jest zmniejszana. Natomiast z zadań, jakie doszły do 

budżetu, to warto wspomnieć o Programie „Pięknieje Wielkopolska 
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Wieś”, tam 4 sołectwom gmina dokłada środki, sołectwa angażują także 

swoje środki. Są starania, aby pozyskać 70 tysięcy złotych dla sołectw. 

Te zwiększenia w budżecie są pokrywane zmniejszeniem z zadania 

dotyczącego „Budowa infrastruktury na rzecz rozwoju gospodarczego- 

uzbrojenie i przygotowanie terenów przemysłowych w strefie pn. 

Trzcianka-Południe.” W szkołach wprowadzamy ich rachunki własne. 

Jeśli mowa o CUS-ie to dodał, że wprowadza się dochody w kwocie 

354.350,00 zł z tytułu dotacji celowej z budżetu państwa na utrzymanie 

Centrum Usług Społecznych w Trzciance. Burmistrz wskazał, że 

zwiększa się wydatki o 2.000,00 zł w ramach paragrafu „Zakup usług 

remontowych” oraz 10.000,00 zł należy przeznaczyć na utrzymanie 

obiektów użyteczności publicznej, w tym audyty i skrzynkę elektryczną.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektami uchwał. 

-Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z 9.01.2024 r. z kontroli 

prawidłowości działań gminy Trzcianka w zakresie roszczeń Altvater sp. 

z o.o. w Pile dotyczących wypłaty odszkodowania oraz naliczonych 

odsetek z tytułu zawarcia umowy w przedmiocie zbiórki i wywozu 

odpadów komunalnych z terenów gminy Trzcianka. Projekt uchwały w 

sprawie wystąpienia pokontrolnego. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji 

Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Piły. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że aktualizacja jest niezbędna do 

tego, aby dostać środki na mobilność miejską, na te ścieżki rowerowe 

jakie mamy otrzymać to trzeba mieć plan mobilności miejskiej. My jako 

gmina Trzcianka taki plan posiadamy, natomiast pozostałe gminy ZIT-u 
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takiego planu nie posiadają, w związku z tym jest konieczność 

stworzenia takiego planu dla wszystkich 11 gmin, który będzie zgodny z 

ta strategią.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1. 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju 

Sołectw: Łomnica, Niekursko, Nowa Wieś, Przyłęki w gminie 

Trzcianka. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że będzie poprawka do projektu 

uchwały, ponieważ tylko sołectwo Niekursko na zebraniu wiejskim 

zatwierdziło tę strategię, dopisując jeszcze jedno zdania, a pozostałe 

sołectwa, których strategie miałyby tą uchwałą zostać przyjęte nie miały 

swoich zebrań wiejskich i ich nie zatwierdziło. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia sołectw do programu 

"Wielkopolska Odnowa Wsi 2020 +". 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki, w rejonie ulicy Gorzowskiej. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na wzniesienie pomnika. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że gmina konsekwentnie 

dąży do rewitalizacji przestrzeni parkowej przy osiedlu Grottgera. Planuje 
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się ze środków pochodzących z Polskiego Ładu zrewitalizować ten 

teren, między innymi zostaną zrewitalizowane ścieżki piesze, więcej 

oświetlenia i właśnie jednym z elementów będzie ustawienie w tym 

miejscu pomnika, upamiętniającego historie tego miejsca, zlokalizowany 

byłby na końcu alei. Pomnik nie miałby nadawanej konkretnej nazwy, 

byłby pomnikiem poświęconym pamięci dawnych mieszkańców 

Trzcianki. Wstępnie uzgodniono formę tego pomnika (uchylone drzwi). 

Koszt takiego pomnika wynosiłby około 30 tysięcy złotych, wykonany 

byłby z kamienia.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że projekt uchwały był przez 

ostatnie 35 dni konsultowany zgodnie z ustawą o rewitalizacji, uwag do 

tego projektu nie wniesiono, wobec czego w niezmienionej treści 

państwu radnym przedłożony. Komitet będzie składał się maksymalnie z 

19 osób, z określonych grup społecznych. Taki Komitet Rewitalizacji jest 

jakby obligatoryjny dla tego monitorowania wdrażania Gminnego 

Programu Rewitalizacji. Nabór będzie dopiero ogłoszony. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji dla gminy Trzcianka. 
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Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że kolejnym etapem jest właśnie 

ten projekt uchwały przygotowany. Zwrócił się do członków komisji, aby 

wyrazili opinię w sprawie przeprowadzenia konsultacji w zakresie tego 

Gminnego Programu Rewitalizacji.  

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poprosiła członków 

komisję o zaopiniowanie przeprowadzenia konsultacji w zakresie 

Gminnego Programu Rewitalizacji. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie przeprowadzenie konsultacji w zakresie Gminnego Programu 

Rewitalizacji w głosowaniu za – 6 (jednogłośnie). 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej 

przejścia i przejazdu przez nieruchomość stanowiącą własność gminy 

Trzcianka. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

Ad 6) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

Sprawy z jakimi zapoznała się Komisja: 

-Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w 

ramach pomocy de minimis – załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca komisji Marta Matkowska dopytała pana Burmistrza 

czy coś zmienia się w tym projekcie uchwały? 



11 
 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że są cztery kategorie zwolnień, 

jedno dotyczy podjęcia działalności przez osoby bezrobotne, zmienia się 

okres zwolnienia z podatku od nieruchomości i można takie zwolnienie 

otrzymać na rok, dwa lata lub trzy lata w zależności od ilości utworzenia 

nowych stałych miejsc pracy. Zwolnienie przysługuje także w przypadku 

budowy nowych budynków i w zależności od powierzchni tego budynku 

można uzyskać zwolnienie od podatku od nieruchomości, od roku do 

pięciu lat.  Planuje się tą uchwałą zwiększyć tę pomoc w zakresie 

adaptacji, poprzednio była roczna, teraz byłyby to 3 lata. Koszt adaptacji 

przy tej treści uchwały można zmniejszyć o 20%, bo liczy się 

pięciokrotność nakładu. Ta uchwała przestała obowiązywać w zeszłym 

roku. 

Radny Tomasz Tomczak dodał, że na posiedzeniu Komisji 

Gospodarczej padła informacja, że w tej kadencji skorzystało 10 

przedsiębiorców z tej formy pomocy na kwotę ponad 700.000,00 zł. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała 

się z projektem uchwały. 

Ad 7) Wnioski komisji i ich realizacja. 

Przewodnicząca Komisji Marta Matkowska odczytała odpowiedź na 

wniosek z dnia 06.12.2023 r.- wydruk stanowi załącznik do protokołu. 

Dodała, że już piąty raz pod rząd komisja dostaje tego samego typu 

odpowiedź, a komisja nadal twierdzi, że jest to niezbędne.  

Kolejno zawnioskowała, aby objąć monitoringiem obszary wskazane 

przez Komendanta Komisariatu Policji: 

- ulica Kościuszki - należałoby kamery, które tam są tak ustawić, aby 

można było objąć monitoringiem zejście w stronę marketu Biedronka. 

Może istnieje możliwość współpracy w tym zakresie ze Spółdzielnią 

Mieszkaniową, która ma tam swój monitoring, 
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- poprawić ustawienie jednej kamery na ulicy Kościuszki, ponieważ 

rosnący platan w okresie wiosenno-letnim zasłania obraz z kamery,  

- kamery przy budynkach szkolnych, w związku z wybudowaniem boisk 

dmuchanych, 

 - kamery na „wylotach”, m.in. ulica 27 - Stycznia, ulica Gorzowska, ulica 

Fałata; 

- Rondo Niepodległości.  

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodnicząca 

komisji Marta Matkowska zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Marta Matkowska 

 

Protokolant Ewelina Ćwiek 

 

 

 

 


